



20ème Conférence de la COPEAM

COMMISSION FORMATION

T-Hotel
Cagliari, 22 mars 2013

ORDRE DU JOUR

- 1. INTRODUCTION PAR LA PRESIDENTE DE LA COMMISSION FORMATION**
- 2. PRESENTATION DES CONCLUSIONS DE LA DERNIERE REUNION DE LA COMMISSION**
(Ankara, 6 février 2013)
- 3. PROJET COPEAM-IFAD (Nations Unies) "Regional Capacity Building in Effective Communication Workshop"** (Rome, 17-19 décembre 2012)
 - Formations en partenariat avec les organisations internationales
- 4. FORUM SUR L'INGENIERIE DE LA FORMATION AU SEIN DES RADIODIFFUSEURS MEDITERRANEENS** adressé aux managers de la formation et des ressources humaines (Ankara, 4-5 février 2013 - Département Formation de la TRT)
- 5. ACTIVITES TRANVERSALES A D'AUTRES COMMISSIONS et GROUPES :**
 - **Commission Femmes** : Atelier de travail pour l'adaptation des Indicateurs d'égalité des genres pour les médias de l'UNESCO au contexte de la SNRT/Maroc
 - **Groupe Archives** : Premier séminaire de formation du projet Balkans' Memory, consacré à la préservation des supports de film, vidéo et audio et de la restauration numérique des images et des sons
 - **Commission Festival/Cinéma/Culture** : Site de streaming des films d'écoles de la Méditerranée
- 6. PRESENTATION DES PROJETS DES MEMBRES :**
 - Formation en management stratégique à destination des décideurs audiovisuels des pays du bassin méditerranéen, porté par l'INA Expert
 - Diplôme universitaire "Journalisme, média et corsophonie" (Università di Corsica en partenariat avec France Bleu RCFM, FR3 Corse-ViaStella et Corse Matin, avec le soutien de la Collectivité Territoriale de Corse).
- 7. DIVERS**



20th Conference of COPEAM

TRAINING COMMISSION

T-Hotel
Cagliari, 22 March 2013

AGENDA

- 1. INTRODUCTION BY THE PRESIDENT OF THE TRAINING COMMISSION**
- 2. PRESENTATION OF THE CONCLUSIONS OF THE LAST COMMISSION MEETING**
(Ankara, 6 February 2013)
- 3. COPEAM-IFAD WORKSHOP (United Nations) “Regional Capacity Building in Effective Communication Workshop”** (Rome, 17-19 December 2012)
 - Training seminars to be developed in partnership with the international organizations
- 4. FORUM ON TRAINING ENGINEERING IN THE EURO-MEDITERRANEAN BROADCASTERS**
addressed to the training and human resources managers (Ankara, 4-5 February 2013 – TRT Training Department)
- 5. CROSS-CUTTING ACTVITIES TO OTHER COMMISSIONS AND GROUPS**
 - **Women Commission:** Workshop on the adaptation of the UNESCO gender equality indicators for the media in the SNRT (Morocco) context
 - **Archives Group:** First seminar of “Balkans’ Memory” project devoted to the preservation of film, video and audio supports and to the digital restoration of images and sounds
 - **Festival/Cinema/Culture Commission:** Streaming website devoted to the Mediterranean films' schools.
- 6. PRESENTATION OF MEMBERS’ PROJECTS**
 - Training in strategic management addressed to the audiovisual decision-makers of the Mediterranean basin countries, presented by INA Expert
 - "Journalism, media and Corsican-speaking" University degree (University of Corsica in partnership with France Bleu RCFM, FR3 Corse-ViaStella and Corse Matin, with the support of Collectivité Territoriale de Corse).
- 7. OTHERS**
